
 

 

                                                                                                                                                                                                                           

KAUPPAPUUTARHALIITTO RY 

      LAUSUNTO 

      17.1.2023 

  

 

VN/525/2023-MMM-1 

 

LAUSUNTO KOSKIEN HALLITUKSEN ESITYSTÄ EDUSKUNNALLE LAIKSI MÄÄRÄAIKAISISTA 
MAATALOUDEN JA VESIVILJELY KUSTANNUSTUISTA 
 
Kauppapuutarhaliitto ry kiittää mahdollisuudesta lausua lakiesityksestä ja siitä, että 
kasvihuoneyrityksiä pyritään tukemaan taloudellisesti sähkön hinnan nousun osalta.   
 
Kasvihuoneyritykset ovat äärimmäisten kustannuspaineiden alla viimeaikaisten poikkeuksellisten 
korkeiden sähkönhintojen vuoksi. Seurauksena sähkön hinnan noususta osa ympärivuotisesti 
vihanneksia viljelevä yritys on joutunut tekemään päätöksen olla viljelemättä talvella 22/23. Osa 
yrityksistä on säästänyt sähköä  esimerkiksi valotustasoa laskemalla. Tämä on johtanut 
matalampaan satotasoon ja kannattavuuden heikkenemiseen. 
 
Nyt esitetty sähkötuki ei kohdistu yrityksiin, jotka ovat laittaneet tuotannon tauolle kokonaan. Tuki 
voi jossain määrin kohdistua yrityksiin, joilla on ollut sähkösopimustensa ja 
säästötoimenpiteidensä puitteissa mahdollisuus viljellä kuluvana talvena. Kauppapuutarhaliitosta 
arvioimme, että kasvihuoneyrityksiä, jotka ovat maksaneet yli 15 senttiä kilowattitunnilta ja 
pystyneet viljelemään on vain kourallinen. 
 
Kauppapuutarhaliitto esittää, että myös kasvihuoneviljely olisi lannoitetuen piirissä. Myös 
lannoitteiden hinnankorotukset ovat vaikuttaneet yritysten kannattavuuteen.  
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